
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 



 

 

 
 



 

 

Sub cruce 
 

Ziar săptămânal pentru aprofundarea Evangheliei și a vieții de credință 

 

EDITOR: Preot D. CORNILESCU, »LÄNDLI«, OBERÄGERI, CANTONUL ZUG 

Lucrarea costă 1,50 CHF trimestrial pentru Elveția și 2 CHF pentru străinătate. 
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Zug 

Telefon: Oberägeri nr. 4 53 91 . Cont curent poștal: Zurich VIII 4925 

 

Nr. 31, Oberägeri, 28 iulie 1940 anul 6 

 

 

Cuvântul săptămânii: Cine spune că rămâne în El să umble și el așa cum a umblat El. 

1 Ioan 2:6  

 

Creștinii ceasornic. 
 

 

 Mulți credincioși pot fi comparați cu un ceas mecanic. Un ceas merge atât timp cât este 

acționat de un arc. Așa sunt unii creștini, care trebuie trași sau împinși, sau ajutați din când în 

când. Un anumit timp merg bine, au bucurie, pace, putere, merg din biruință în biruință, până 

când devin mai înceți și intră în înfrângeri și necazuri. Mecanismul s-a stricat. 

Scriptura ne oferă și multe exemple în acest sens. În Apocalipsa 3:2 de ex. Domnul Isus 

dă un avertisment celor care sunt în pericol să alerge ca un ceasornic. În Fapte 12:25 și 13:13 

găsim un om care a fost crescut pentru o vreme, dar apoi a cedat și în consecință și-a abandonat 

din noua slujirea. Acesta este imaginea multor copii ai lui Dumnezeu. Prin urmare, au nevoie 

de oameni, care să-i tragă din nou și din nou, altfel nu mai pot funcționa. Un participant la 

cursul Bibliei mi-a spus odată: Mulțumesc lui Dumnezeu că am putut să petrec aceste zile 

frumoase la Ländli. M-am întărit din nou atât de mult, cu siguranță pot merge o vreme. Din 

păcate s-a adeverit. A durat doar or anumită perioadă de timp, când nu a mai avut ocazia să se 

întoarcă la Ländli. Viața lui interioară s- a coborât din ce în ce mai mult.  

Acest creștinism nu va rezista niciodată! Mulți consideră creștinismul în imitarea vieții 

Domnului Isus, să acționezi cum El a acționat, să vorbești, cum a vorbit El etc. Dar viața creștină 

nu este calea imitației, ci mai degrabă constă în faptul că Hristos trăiește viața în noi! Intrăm 

atât de ușor în ceea ce numim să te descurci singur, motiv pentru care căderea și ridicarea, 

slăbirea și alergarea înainte, pot fi ușor urmărite.  

 Mulți oameni au venit la mine cu mărturisirea: Tot ce-predicați despre creștinism, eu 

cunosc. Dar este imposibil să trăiesc așa în condițiile mele. Am încercat și am făcut totul, totuși, 

nu am reușit. I-am înțeles pe deplin pe acești oameni și știam că ceea ce doreau cu adevărat este 

sincer; dar greșeala pe care ei și noi o facem este că toți dorim sa schimbăm împrejurările în 

care trăim, ceea ce nu este mereu posibil. 

Apostolul Pavel a recunoscut și la sfârșitul vieții sale spunea: M-am luptat lupta cea 

bună (2 Tim. 4,7). În lupta lui Hristos el avea ocazia să persevereze, fără a fi nevoit sa fugă și 

să fie ridicat din nou. 

În cartea Judecătorilor, (cap. 14-16), îl găsim pe Samson, un om a cărui viață era ca un 

ceasornic. La început a putut face mari minuni prin puterea dată de Dumnezeu (Cap. 14.5-6 și 

15). 



Dar, câteva versete mai târziu, îl vedem ca pe un creștin decăzut, al cărui mecanism s-a 

oprit. (Cap. 16, 16-17) De ce? Pentru ca Duhul Domnului plecase de la el, ceea ce în Vechiul 

Testament venea la oameni, când aveau sarcini mai grele de îndeplinit.  

Astăzi nu mai este cazul când persoana, care primește Duhul Sfânt, la nașterea din nou, 

Îl păstrează până moare. Este greșit să credem că atunci când cineva a săvârșit un păcat, Duhul 

Sfânt se va îndepărta de la el. El este încă în om, și își face prezența cunoscută mărturisindu-și 

păcatul și apoi omul își pierde bucuria interioară, pacea interioară și puterea. Dacă Duhul Sfânt 

s ar fi îndepărtat de om, păcatul nu l-ar mai deranja deloc. Oamenii continuă pe drum fericiți și 

mulțumiți cu ei înseși. Dovada în acest sens este că înainte de convertirea noastră, nu eram 

preocupați de personalitatea noastră, de păcatele noastre. Și ne-am trăit viața cum am considerat 

de cuviință., indiferent dacă i-am rănit sau nu pe cei din jurul nostru. Astăzi, dacă L-am întristat 

într-un fel pe Duhul, suntem învinși. Și nu ne vom calma până nu se rezolvă toate lucrurile. 

Pentru un credincios, care experimentează cu adevărat nașterea din nou-convertirea și 

are Duhul Sfânt în inimă, nu există niciodată un timp de liniște. S-ar putea sa fie bătut înăuntru 

și întristat și să nu mai aibă curaj, dar odată ce a rezolvat lucrurile cu Dumnezeul său, el merge 

mai departe. 

Creștinii mecanici, în schimb își pun toate neajunsurile pe inimile lor și pe conștiința 

lor, astfel încât nu mai găsesc cale cea bună și adevărată și se opresc. Oh, dacă Duhul Sfânt ar 

putea să facă lumină asupra acestui lucru pentru noi, nu am rămâne în această stare ore, zile, 

luni, ci am relua imediat socoteala cu Dumnezeul nostru și ne-am veni în fire! 

Sunt oameni care luni de zile, după ce au mințit, vorbesc și exagerează mai departe. Ei 

se chinuie și nu mai știu ce să facă. Trebuie sa venim cu problema noastră direct la Dumnezeu. 

Este complet greșit sa venim cu problemele noastre în fața oamenilor. Pentru ca toate aceste 

lucruri pe care vrem să le evitam se așază ca praful între roțile mecanismului de ceasornic. Și 

astfel ceasul trebuie să se oprească. 

Un om al lui Dumnezeu a fost întrebat odată de ce poate fi tot atât de fericit și mulțumit. 

Aceasta a răspuns: M-am obișnuit să țin mereu socoteală scurtă la Dumnezeul meu. Asta 

înseamnă că dacă am făcut ceva greșit, o repar imediat. 

Mulți credincioși pe de altă parte, pot rămâne blocați în aceeași datorie luni sau ani și 

își pot continua drumul până într-o zi, apare o catastrofă și acum nu mai pot continua. Există o 

singură modalitate de a evita acest lucru și acesta este în Ioan 15:5. Se spune: Eu sunt vița. Voi 

sunteți mlădițele. Oricine rămâne în Mine și Eu în El, aduce multă roadă, căci fără Mine acum 

nu puteți face nimic. Oricine știe că este conectat la Hristos în orice moment, care menține un 

contact constant cu EI, nu va fi niciodată în pericol să stea pe loc. Pentru că, dacă chiar vine 

păcatul prin surprindere, știe imediat cum să-l repare și prin credință acceptă iertarea Domnului. 

El nu se târăște și se chinuie cu asta, ci mai degrabă ia în considerare problema rezolvată, când 

a adus-o Domnului. 

Binecuvântată este persoana, care știe că viața lui este în mâinile Domnului, care a 

predat conducerea lui Hristos! Fie ca acest lucru să se întâmple în toate viețile noastre, astfel 

încât să nu ne plimbăm acum în această lume ca niște creștini mecanici. 

    

  D. Cornilescu 

 

Atâta timp cât moartea Lui este un simplu fapt pentru noi, noi nu avem putere să 

biruim. Trebuie să fim atât de complet uniți cu EI prin Duhul Sfânt, încât să dobândim 

mintea și gândirea lui Isus. 

Stockmayer 

 

 

 

 



Să mergem la lucru! 

 

Citim în Fapte 11:20-21: Erau printre ei niște sirieni venind din Antiohia, care vorbeau 

grecește, propovăduind Evanghelia Domnului Isus. Și mâna Domnului era cu ei și un mare 

număr a crezut și s-a întors la Domnul. 

 

Din aceste cuvinte vedem cum apare o trezire. Nu predicatorii, ci oameni plini de Duhul 

Sfânt au vestit Evanghelia. Principalul lucru era că mâna Domnului era cu ei. Avem nevoie de 

astfel de oameni în timpul nostru, care să avanseze decisiv și să mărturisească numele lui 

Hristos în ciuda persecuției. Avem prea multe jumătăți de creștini, care de fapt pun piedici în 

calea Domnului. Mulți, mulți stau inactivi pe cale. Timpul nostru are nevoie de martori activi, 

curajoși, când toate puterile întunericului sunt în plin atac. 
 

 

 

 


